
Protokół Nr XXX/2013                                                                                                                     

z XXX Sesji Rady Gminy Dygowo                                                                                           

odbytej 26 czerwca 2013 roku 

Otwarcia obrad XXX sesji Rady Gminy Dygowo o godz. 10
00

 dokonał Przewodniczący Rady 

Gminy Pan Jerzy Leszczyński, który przywitał Radnych, Wójta, Panią Sekretarz, Panią 

Skarbnik,  Kierowników Jednostek Organizacyjnych Gminy, Sołtysów, oraz zaproszonych 

gości wśród których byli: Pan Antoni Bernatowicz – prezes stowarzyszenia Senior, oraz Pani 

Anna Mieczkowska – Członek Zarządu Województwa. 

Na 15 – stu radnych na Sesji obecnych było 14 – stu radnych i 20 – tu zaproszonych gości 

(listy obecności stanowią załącznik do protokołu). Rada jest prawomocna do podejmowania 

uchwał. 

Protokół z ostatniej XXIX sesji Rady Gminy Dygowo dostępny był w biurze Rady Gminy i 

jest do wglądu na dzisiejszej sesji.                                                                                                 

Rada nie wniosła uwag i protokół przyjęła – jednogłośnie. 

Pan Antoni Bernatowicz – przedstawił historię funkcjonowania DPS Senior w Piotrowicach,  

funkcjonującego w obiekcie, który został przekazany przez Gminę Dygowo w 2004 roku. 

Placówka ta rozbudowała się ostatnio w sposób znaczny, dzięki czemu może lepiej 

realizować zadania, do których została stworzona a są to min. pomoc ludziom starszym ale 

nie tylko, ponieważ od września placówka będzie prowadziła bezpłatną rehabilitację raz w 

tygodniu dla wszystkich seniorów z terenu Gminy Dygowo. Placówka obecnie zatrudnia 18 

osób z terenu Gminy Dygowo. Niemożliwa byłaby rozbudowa placówki gdyby nie pomoc z 

Województwa Zachodniopomorskiego. W imieniu całego stowarzyszenia „Senior” bardzo 

dziękuję za taką pomoc Pani wicemarszałek Województwa Pani Annie Mieczkowskiej.  

Pani Anna Mieczkowska – podziękowała za zaproszenie, jestem bardzo wzruszona, cieszę 

się że udało nam się załatwić dofinansowanie 50% tej inwestycji czyli ok. 650 tys zł, 

ponieważ rok 2012 był ogłoszony rokiem osób niepełnosprawnych, dlatego uznałam że 

dobrze byłoby wesprzeć te instytucje, które działają na rzecz seniorów i osób 

niepełnosprawnych, a takim miejscem jest DPS Senior w Piotrowicach. Duża w tym zasługa 

Pana Prezesa i Pana Wójta. Gmina Dygowo jest przykładem takiego samorządu, który zna 

potrzeby swoich mieszkańców i potrafi te potrzeby zaspokoić. Instytucje takie są potrzebne i 

doskonale wpisują się w specyfikę naszego regionu. Dziękuję i postaram się zawsze kiedy 

tylko będę mogła wspierać takie inicjatywy. Bardzo owocnie przebiega współpraca Gminy z 

samorządem Województwa min. Grupa Rybacka, PROW itp. cieszę się, że tak dobrze ta 

współpraca się układa. 

P. Przewodniczący – podziękował Pani Marszałek za wsparcie którego nam udziela, w 

słowach, które powiedziała jest wiele skromności ale my wiemy jak duża to była pomoc, 

każdy z województwa dąży do tego aby te środki docierały do jego regionu. Problemów ludzi 

potrzebujących przybywa cieszę się, że udaje nam się wspierać te instytucje, rozwijać je. 

Podziękował również Panu Prezesowi, dzięki któremu te instytucja pozarządowa doskonale 

realizuje tematy, które powinien realizować samorząd, co oczywiście jest z korzyścią dla 

mieszkańców naszej całej gminy. 

 



Ad. 2.  Zgłaszanie interpelacji 

Radna Helena Rudzis – Gruchała – montaż stojaków na rowery przy świetlicy w Czerninie      

- naprawa bramki na boisku w Czerninie,                                                                                               

- usunięcie odrostów lip w Czerninie w celu poprawy widoczności i zapewnienia 

bezpieczeństwa, 

Radna Ewa Madej – poprosiła aby nieobecni na sesji  lub komisji Radni dołączali do 

protokołu usprawiedliwienia pisemne, 

Radny Artur Wasiewski – zgłosił wniosek mieszkańców ul. Diamentowej na wykonanie 

dokumentacji projektowej przebudowy tej ulicy. 

Radny Witold Minkiewicz – co z remontem świetlicy wiejskiej w Piotrowicach?                     

– czy przebudowa drogi w Piotrowicach obejmuje budowę chodnika do końca miejscowości 

czy tylko do krzyża? 

Ad. 3 Informacja z działalności Wójta.                                                                                        

(stanowi załącznik do protokołu)         

Dodatkowo Wójt podkreślił że DPS w Piotrowicach jest jedyną  placówką  pozarządową w 

województwie prowadzącą tego typu działalność na tak dużą skalę.                                                                                      

Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zaproszeniami na Sesję. 

Wójt - zaproponował aby zdjąć z porządku obrad projekt uchwały w sprawie „przyjęcia 

Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami na lata 2013-2017 dla Gminy Dygowo” 

ponieważ na dzisiejszą sesje nie dotrze autor tego programu, a chciałbym aby nam wszystkim 

przedstawił w skrócie ten program, oraz wprowadzić dodatkowo projekty 4 uchwał w sprawie 

„odmowy zmiany uchwały nr XXIX/199/13 Rady Gminy Dygowo z dnia 22 maja 2013r. w 

sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obrębów Gąskowo i 

Stojkowo w gminie Dygowo”  i projekt uchwały w sprawie „nabycia nieruchomości”.  

Głosowanie nad zmianą porządku obrad (wycofanie uchwały dot. Gminnego Programu 

Opieki nad Zabytkami) 

za – 14                                                                                                                                          

przeciw – 0                                                                                                                                      

wstrz. – 0 

Głosowanie nad zmianą porządku obrad (wprowadzenie dodatkowych uchwał w sprawie 

odmowy zmiany uchwały nr XXIX/199/13 Rady Gminy Dygowo z dnia 22 maja 2013r. w 

sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obrębów Gąskowo i 

Stojkowo w gminie Dygowo) 

za – 13                                                                                                                                          

przeciw – 0                                                                                                                                      

wstrz. – 1 

 

 

 



Głosowanie nad zmianą porządku obrad (wprowadzenie uchwały w sprawie nabycia 

nieruchomości) 

za – 14                                                                                                                                          

przeciw – 0                                                                                                                                      

wstrz. – 0 

 

Porządek obrad zaproponowany przez Wójta został przyjęty przez Radę –  i przedstawia się 

następująco: 

Porządek obrad:                                                                                                                                                                   

 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Zgłaszanie interpelacji. 

3. Informacja z działalności Wójta. 

4. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 

1)  zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za 2012 

rok, 

2)  absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2012 rok, 

3)  zmiany w budżecie gminy na 2013 rok, 

4)  zmiany w wieloletniej prognozy finansowej Gminy Dygowo na lata 2013-2021, 

5)  określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych, 

6)  przyjęcia regulaminu działalności świetlic wiejskich na terenie Gminy Dygowo,                                                                                                                                                                                                                                                                 

7)  wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie  zezwolenia 

w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych,                                                                                                                                      

8)  określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia na świadczenie usług w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, 

prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk  i spalarni zwłok 

zwierzęcych i ich części,                                                                                                             

9)  wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Dygowo porozumienia z Powiatem 

Kołobrzeskim w sprawie przekazania dofinansowania na cele realizacji budowy ścieżki 

rowerowej na obszarze Gminy Dygowo, których dokumentacja techniczna opracowywana 

jest w ramach projektu „Pomorski Krajobraz Rzeczny”,                                                           

10)  odmowy zmiany uchwały nr XXIX/199/13 Rady Gminy Dygowo z dnia 22 maja 2013r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obrębów Gąskowo i 

Stojkowo w gminie Dygowo,                                                                                                    

11)  odmowy zmiany uchwały nr XXIX/199/13 Rady Gminy Dygowo z dnia 22 maja 2013r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obrębów Gąskowo i 

Stojkowo w gminie Dygowo,                                                                                                    

12)  odmowy zmiany uchwały nr XXIX/199/13 Rady Gminy Dygowo z dnia 22 maja 2013r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obrębów Gąskowo i 

Stojkowo w gminie Dygowo,                                                                                                   

13)  odmowy zmiany uchwały nr XXIX/199/13 Rady Gminy Dygowo z dnia 22 maja 2013r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obrębów Gąskowo i 

Stojkowo w gminie Dygowo,                                                                                                               

14)  wyrażenia zgody na realizację projektu pn. Usuwanie wyrobów zawierających azbest z 

terenu gminy Dygowo dofinansowanego ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie oraz zabezpieczenia prawidłowego 

wydatkowania środków,                                                                                                                   



15)  zmiany uchwały w sprawie przyjęcia „Programu usuwania wyrobów zawierających 

azbest dla Gminy Dygowo na lata 2008 – 2032”,                                                                             

16)  odmowy zmiany uchwały nr XXIX/199/13 Rady Gminy Dygowo z dnia 22 maja 2013r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obrębów Gąskowo i 

Stojkowo w gminie Dygowo,                                                                                                             

17)  odmowy zmiany uchwały nr XXIX/199/13 Rady Gminy Dygowo z dnia 22 maja 2013r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obrębów Gąskowo i 

Stojkowo w gminie Dygowo,                                                                                                                

18)  odmowy zmiany uchwały nr XXIX/199/13 Rady Gminy Dygowo z dnia 22 maja 2013r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obrębów Gąskowo i 

Stojkowo w gminie Dygowo,                                                                                                              

19)  odmowy zmiany uchwały nr XXIX/199/13 Rady Gminy Dygowo z dnia 22 maja 2013r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obrębów Gąskowo i 

Stojkowo w gminie Dygowo,                                                                                                             

20)  nabycia nieruchomości.                                                                                                                                                                                                                                                 

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

6. Wolne wnioski. 

7. Zakończenie obrad. 

 

Radna Ewa Madej – poinformowała o piśmie do Komisji Rewizyjnej od Radnego Artura 

Wasilewskiego, które dotyczy przeprowadzenia przez Komisję Rewizyjną Kontroli 

przeprowadzonej inwentaryzacji w Z.S. w Dygowie. 

 

P. Przewodniczący – wyjaśnił, że temat ten będzie głosowany w punkcie dotyczącym 

Wniosków.                                                                                                              

Ad. 4 Podjęcie uchwała w sprawach:          

                               

1) zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za    

2012 rok, 

Wójt – budżet został wykonany w dobrej kondycji, dochody były wykonane dość wysoko, 

wydatki były utrzymane na niższym poziomie. Wskaźnik zadłużenia ustawowy, który jest 

dopuszczalny do 60%  jest bezpieczny i wynosi ok. 29%.  Dzięki czemu mogliśmy spokojnie 

planować budżet na 2013 rok, jest to bezpieczny poziom zadłużenia. Bardzo dziękuję Pani 

Skarbnik, oraz Radzie Gminy za to że potrafimy trzymać dyscyplinę i rozsądek, jednocześnie 

przy dużym bumie inwestycyjnym, który co roku ma miejsce w Gminie Dygowo, udaje nam 

się pozyskać dużo środków z zewnątrz na dofinansowanie inwestycji, które możemy 

realizować dzięki tym środkom. Nasza polityka finansowa jest dobra, udaje nam się pozyskać 

sporo środków na inwestycje drogowe. Realizujemy na naszym terenie również inwestycje 

wiatrakowe, dzięki którym udaje nam się pozyskać sporo środków do budżetu gminy w 

przyszłym roku z tytułu podatku od nieruchomości będzie to ok. 4 mln zł. Za cały rok 2012 

chciałbym Państwu Radnym podziękować, oraz swoim współpracownikom i sołtysom za 

dobre słowo. Przepraszam za błędy które były, ale niema błędów tam gdzie się nic nie robi, w 

skali tak wielu zadań, które realizujemy błędy się zdarzają. Dziękuję Państwu za cały rok 

współpracy. 



Radna Jolanta Pankiewicz – zapoznała wszystkich z uchwałą RIO w sprawie pozytywnego 

zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Dygowo za rok 2012.          

(stanowi załącznik do protokołu)  

Głosowanie: 

za – 14                                                                                                                                           

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie. 

2) absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2012 rok 

Radna Ewa Madej – zapoznała wszystkich z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie 

absolutorium z wykonania budżetu za rok 2012.                                                                       

(stanowi załącznik do protokołu) 

Radny Robert Jaruzel – zapoznał wszystkich z uchwałą RIO w sprawie opinii do wniosku 

Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium za rok 2012.                                                       

(stanowi załącznik do protokołu) 

Głosowanie: 

za – 14                                                                                                                                           

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie. 

P. Przewodniczący – pogratulował Wójtowi oraz jego współpracownikom, oraz Pani 

Skarbnik.   

Pani Anna Mieczkowska – jestem pod wrażeniem tej jednomyślności, gratuluję Wójtowi. 

Gmina Dygowo rozwija się dlatego tak dobrze, że macie Państwo jako radni wspólną gminną 

strategię rozwoju. 

Wójt – podziękował wszystkim za udzielone absolutorium, jest to nasz wspólny sukces. 

Radny Artur Wasiewski – podziękował Pani Skarbnik za jej ogrom pracy, który został 

włożony aby ten budżet tak wyglądał i dlatego taka jednomyślność. 

Przerwa 10 min. 

Podczas przerwy obrady opuściła Radna Jolanta Pankiewicz 

 

3)  zmiany w budżecie gminy na 2013 rok, 

Opinia Komisji Finansów – pozytywna 



Wójt – uchwała została omówiona na komisji, jeśli są pytania to jesteśmy do dyspozycji z 

Panią Skarbnik. 

Radny Piotr Krysztofiak – czego dokładnie dotyczy kwota 150 tys. zł na utwardzenie i 

remont działki nr 458 w Dygowie? 

Wójt – dotyczy to przebudowy parkingu przy Urzędzie Gminy, zakres prac jest 

rozbudowany,  parking będzie powiększony. 

Głosowanie: 

za – 13                                                                                                                                           

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie. 

 

4)  zmiany w wieloletniej prognozy finansowej Gminy Dygowo na lata 2013-2021, 

Opinia Komisji Finansów – pozytywna 

Radny Artur Wasiewski – czego dotyczy pkt w rubryce 9.8, w którym jest zapis że nie 

spełnia w 2014 roku? 

Pani Skarbnik – jest to informacja dotycząca wskaźnika wykonania planu, wskaźnik ten 

zmieni się jeszcze do końca roku. Dla nas podstawowym warunkiem jest wykonanie budżetu i 

w tej rubryce spełniamy normy. 

Głosowanie: 

za – 13                                                                                                                                           

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie. 

 

5)  określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych, 

P. Przewodniczący – wspólnie uznaliśmy że warto taki temat podjąć i uregulować. 

Opinia Komisji Społecznej – pozytywna 

Komisji Społeczna zaproponowała zmianę w załączniku do uchwały  

Radny Robert Jaruzel - przedstawił zmianę zaproponowaną przez komisję, która dotyczy 

zamiast zapisu co do ilości potrzebnych osób zmiana z 50 osób do 10% uprawnionych z danej 

miejscowości. 

Wójt – akceptuję te poprawki w ramach autopoprawki. 



P. Przewodniczący – uważam że powinniśmy mimo wszystko przegłosować tę zmianę a 

dopiero potem całą uchwałę. 

Radna Helena Rudzis- Gruchała – zmiana ta wynika z tego, że dla niektórych sołectw 

zebrać liczbę 50 osób może być bardzo trudne do uzyskania, natomiast dla tych sołectw w 

których liczba mieszkańców jest większa te 50 osób to może być liczbą zbyt niską, dlatego 

padła propozycja ustalenia wskaźnika %, który będzie regulował tą sprawę. 

Radny Andrzej Supko – czy ten wskaźnik 10 % to nie jest wskaźnik za niski? 

P. Przewodniczący – samo złożenie wniosku nie oznacza, że będzie on rozpatrywany, Wójt 

może nie uwzględnić takiego wniosku jeśli uzna, że nie są to sprawy istotne wówczas jest 

jeszcze Rada Gminy, która może się tym tematem zająć i może uznać, że ta mała grupa osób 

porusza jednak ważny problem dla mieszkańców gminy. 

Głosowanie nad poprawkami do uchwały: 

za – 13                                                                                                                                           

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 0 

Poprawki przyjęta – jednogłośnie. 

Głosowanie nad zmienioną uchwałą: 

za – 13                                                                                                                                           

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie. 

6)  przyjęcia regulaminu działalności świetlic wiejskich na terenie Gminy Dygowo,                                                                                                                                                                                                                                                                  

Opinia Komisji Społecznej – pozytywna 

Wójt – przybywa nam świetlic na terenie gminy, jest potrzeba uregulowania zasad 

korzystania ze świetlic 

Głosowanie: 

za – 13                                                                                                                                           

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie. 

7)  wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie  zezwolenia 

w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych,                                                                                                                                       

Opinia Komisji Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej – pozytywna 



Wójt – jest to uchwała „techniczna” jeśli pojawiłby się, ktoś kto chciałby świadczyć takie 

usługi to powinien spełniać te założenia. 

Głosowanie: 

za – 13                                                                                                                                           

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie. 

8)  określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia na świadczenie usług w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, 

prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk  i spalarni zwłok 

zwierzęcych i ich części,                                                                                                              

Opinia Komisji Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej – pozytywna 

Wójt – jest to uchwała podobna do poprzedniej tylko w innym temacie, musimy mieć takie 

zapisy gdyby pojawił się ktoś kto chciałby prowadzić taką działalność na terenie naszej 

gminy. 

Głosowanie: 

za – 13                                                                                                                                           

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie. 

9)  wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Dygowo porozumienia z Powiatem 

Kołobrzeskim w sprawie przekazania dofinansowania na cele realizacji budowy ścieżki 

rowerowej na obszarze Gminy Dygowo, których dokumentacja techniczna opracowywana jest 

w ramach projektu „Pomorski Krajobraz Rzeczny”,                                                            

Opinia Komisji Finansów – pozytywna 

P. Przewodniczący – do kwestii realizacji tego przedsięwzięcia odniósł się zarząd Powiatu, 

który nie jest uczestnikiem tego projektu. W związku z tym, że z realizacją tego projektu 

wiążą się koszty podziałów i wykupów gruntów biegnących przy drogach powiatowych. 

Zarząd Powiatu stwierdził, że skoro nie jest uczestnikiem projektu nie może ponosić kosztów 

na realizację tego przedsięwzięcia.  

Wójt – Powiat nie jest partnerem w projekcie, musimy przekazać środki na wykup i podziały 

terenów w sąsiedztwie dróg powiatowych. Starosta uzgodni dokumentacje jako dysponujący 

pasami dróg pod warunkiem podpisania porozumienia, że koszty te pokryje Gmina. 

Szacunkowe koszty, które miałby ponieść Powiat to ok. 250 tys. zł. ale są to bardzo 

szacunkowe koszty. Aby móc dalej realizować procedury związane z  realizacją projektu, w 

tym występować o dofinansowanie musimy mieć projekt, nie mamy wyjścia jeśli chcemy 

mieć ścieżki musimy zagwarantować, że pokryjemy te koszty. Może w przyszłości Powiat 



stanie się naszym partnerem. W chwili obecnej abym mógł podpisać takie porozumienie 

potrzebne jest podjęcie tej uchwały. 

Głosowanie: 

za – 13                                                                                                                                           

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie. 

10)  odmowy zmiany uchwały nr XXIX/199/13 Rady Gminy Dygowo z dnia 22 maja 2013r. w 

sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obrębów Gąskowo i 

Stojkowo w gminie Dygowo,                                                                                                     

Opinia Komisji Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej – pozytywna 

Wójt – takich samych uchwał jest 7, jest konieczność podjęcia 7 takich samych uchwał 

ponieważ wpłynęło 7 takich samych wezwań do usunięcia naruszenia prawa, czyli takich 

„protestów” przeciwko planowi. Jest jedno wezwanie 8 ale ta 8 uchwała dotyczy czegoś 

innego wręcz przeciwnego. Każdy ma prawo złożyć takie wezwanie, kolejnym etapem 

rozpatrywania tych uwag będzie sąd. Musimy do tego tematu podchodzić merytorycznie. Co 

do tych 7 uchwał to pierwszym zarzutem jest, że uwzględniliśmy bezprawnie do naszego 

planu obszar z innej gminy, plany na terenie sąsiedniej gminy powstały już w 2002 roku i my 

to  musieliśmy uwzględnić, jest tu obszerne uzasadnienie w uchwale, które to wyjaśnia. 

Kolejnym zarzutem było nie określenie w planie zasad scalania nieruchomości, w odpowiedzi 

przytoczyliśmy kilka wyroków Wojewódzkich Sądów Administracyjnych, z których wynika 

że wnioskodawcy nie mają racji. Kolejny zarzut dotyczy opłaty planistycznej wnioskodawcy 

zarzucili, że określiliśmy stawkę 0%, nie określiliśmy żadnej stawki, a to jest dopuszczalne. 

Ostatni zarzut dotyczy nie określenia parametrów technicznych dróg, w naszym uzasadnieniu 

jest wskazane że to zrobiliśmy i w którym to miejscu jest zapisane. 

Radca Prawny – po podjęciu tych uchwał wnioskodawcy będą mogli w terminie 30 dni 

złożyć skargę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Szczecinie. 

Wójt – Wojewoda wszczął postępowanie nadzorcze w związku z podjętą uchwałą ale w 

zupełnie innym temacie, my oczywiście wysłaliśmy już stosowne wyjaśnienia, nie są to 

uwagi podobne do tych, które zostały złożone przez osoby wzywające nas do usunięcia 

naruszenia prawa. Nie widzimy niebezpieczeństwa uchylenia tej uchwały przez nadzór 

Wojewody. Proszę o przyjęcie tych uchwał aby plan ten stał się prawomocny. 

P. Przewodniczący – zaproponował aby na wszystkie 7 uchwał prowadzić teraz dyskusje, 

ponieważ są to podobne uchwały. 

Radna Helena Rudzis – Gruchała – czy mieszkańcy złożyli swoje uwagi do Wojewody? 

Radca Prawny – tego nie wiemy czy ci mieszkańcy złożyli swoje uwagi do Wojewody, do 

nas wpłynęło pismo od wojewody, który bada każdą uchwałę, o zupełnie innych uwagach. 



Radna Helena Rudzis – Gruchała – czy my musimy te uchwały podejmować teraz kiedy 

jeszcze nie zakończył się proces badania tej uchwały przez nadzór Wojewody. 

Rozstrzygnięcie wojewody może być inne niż nasze. 

Wójt – sprawa badania uchwał przez Wojewodę to jedno a wnioski od mieszkańców to 

drugie, te sprawy nie mają ze sobą nic wspólnego.  

Głosowanie: 

za – 9                                                                                                                                           

przeciw – 1                                                                                                                                     

wstrz. – 3 

Uchwała podjęta – większością głosów 

11)  odmowy zmiany uchwały nr XXIX/199/13 Rady Gminy Dygowo z dnia 22 maja 2013r. w 

sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obrębów Gąskowo i 

Stojkowo w gminie Dygowo,                                                                                                     

Głosowanie: 

za – 9                                                                                                                                           

przeciw – 1                                                                                                                                     

wstrz. – 3 

Uchwała podjęta – większością głosów 

12)  odmowy zmiany uchwały nr XXIX/199/13 Rady Gminy Dygowo z dnia 22 maja 2013r. w 

sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obrębów Gąskowo i 

Stojkowo w gminie Dygowo,                                                                                                     

Głosowanie: 

za – 9                                                                                                                                           

przeciw – 1                                                                                                                                     

wstrz. – 3 

Uchwała podjęta – większością głosów 

13)  odmowy zmiany uchwały nr XXIX/199/13 Rady Gminy Dygowo z dnia 22 maja 2013r. w 

sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obrębów Gąskowo i 

Stojkowo w gminie Dygowo,                                                                                                     

Głosowanie: 

za – 9                                                                                                                                           

przeciw – 1                                                                                                                                     

wstrz. – 3 

Uchwała podjęta – większością głosów 



14)  wyrażenia zgody na realizację projektu pn. Usuwanie wyrobów zawierających azbest z 

terenu gminy Dygowo dofinansowanego ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie oraz zabezpieczenia prawidłowego 

wydatkowania środków 

Opinia Komisji Finansów – pozytywna                                                                                          

Opinia Komisji Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej - pozytywna 

Wójt – musieliśmy przygotować te uchwały aby muc realizować program usuwania azbestu z 

terenu Gminy Dygowo. 

Głosowanie: 

za – 13                                                                                                                                           

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie. 

15)  zmiany uchwały w sprawie przyjęcia „Programu usuwania wyrobów zawierających 

azbest dla Gminy Dygowo na lata 2008 – 2032”,                                                                              

Opinia Komisji Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej – pozytywna 

Wójt – uchwała ta wynika ze zmiany powierzchni azbestowych do usunięcia w tym roku. 

P. Kierownik Referatu – jest to aktualizacja załącznika do uchwały o wnioski złożone przez 

mieszkańców. 

Głosowanie: 

za – 13                                                                                                                                           

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie. 

16)  odmowy zmiany uchwały nr XXIX/199/13 Rady Gminy Dygowo z dnia 22 maja 2013r. w 

sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obrębów Gąskowo i 

Stojkowo w gminie Dygowo,                                                                                                              

Głosowanie: 

za – 9                                                                                                                                           

przeciw – 1                                                                                                                                     

wstrz. – 3 

Uchwała podjęta – większością głosów 

 



17)  odmowy zmiany uchwały nr XXIX/199/13 Rady Gminy Dygowo z dnia 22 maja 2013r. w 

sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obrębów Gąskowo i 

Stojkowo w gminie Dygowo,                                                                                                              

Głosowanie: 

za – 10                                                                                                                                           

przeciw – 1                                                                                                                                     

wstrz. – 2 

Uchwała podjęta – większością głosów 

18)  odmowy zmiany uchwały nr XXIX/199/13 Rady Gminy Dygowo z dnia 22 maja 2013r. w 

sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obrębów Gąskowo i 

Stojkowo w gminie Dygowo,                                                                                                              

Głosowanie: 

za – 9                                                                                                                                           

przeciw – 1                                                                                                                                     

wstrz. – 3 

Uchwała podjęta – większością głosów 

19)  odmowy zmiany uchwały nr XXIX/199/13 Rady Gminy Dygowo z dnia 22 maja 2013r. w 

sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obrębów Gąskowo i 

Stojkowo w gminie Dygowo,                                                                                                              

Wójt – w tym przypadku zarzut dotyczy tego że działka tego Pana nie znalazła się w obrębie 

posadowienia elektrowni wiatrowej. Działka ta znajduje się na obszarze oddziaływania, ale na 

tej działce nie została usytuowana żadna wieża i wnioskodawca właśnie o to ma do nas 

pretensje uważa, że traci potencjalne dochody.  Praktyka uchwalania tych planów jest taka, że 

teren w studium jest zawsze większy niż teren samego planu. Podobnie było w tym przypadku 

teren w studium, był dużo większy, ale z różnych przyczyn  m.in. przelotu ptaków względów 

teren ten uległ zmniejszeniu. 

Radna Helena Rudzi – Gruchała – gdzie zlokalizowana jest ta nieruchomość? 

Wójt – jest to nieruchomość leżąca przy Stojkowie, gdyby tam powstała wieża to byłaby ona 

jeszcze bliżej zabudowań. 

Radna Helena Rudzis – Gruchała – gdy uchwalaliśmy plan nie było wskazane gdzie będą 

dokładnie wieże była wskazana strefa oddziaływania. Czy ta działka nie jest dołączona do 

strefy oddziaływania? 

P. Kierownik Referatu – część tej działki objęta jest strefą oddziaływania, ale 

wnioskodawcy chodzi głównie o to, że na tej działce nie powstanie elektrownia wiatrowa. 



Radna Helena Rudzis – Gruchała – nie powinniśmy podchodzić do tego tematu 

szablonowo, powinniśmy dyskutować na tym projektem, brakuje mi tu załącznika w postaci 

mapy, na której dokładnie widzielibyśmy ten teren i tę nieruchomość. 

P. Kierownik Referatu – wskazała na mapie dokładną lokalizację nieruchomości. 

Wójt – plan określa również obszar posadowienia wież ale w planie jest również zaznaczona 

strefa oddziaływania tzw izofona, która oddziela teren, na którym są usytuowane elektrownie 

od terenu na którym może znajdować się zabudowa. 

P. Przewodniczący – gdyby na tej działce była posadowiona kolejna elektrownia, wówczas 

przesunęłaby się strefa oddziaływania i mogłaby obejmować istniejące już zabudowania a to 

jest niemożliwe. 

Głosowanie: 

za – 13                                                                                                                                           

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie. 

20)  nabycia nieruchomości.                                                                                                                                                                                                                                                 

Opinia Komisji Finansów – pozytywna 

Wójt – na obradach komisji wszystko było wyjaśnione, uchwała dotyczy przejęcia drogi od 

Powiatu Kołobrzeskiego w miejscowości Jazy 

Głosowanie: 

za – 13                                                                                                                                           

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie. 

Ad. 5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

Wójt – stojaki na rowery w Czerninie oczywiście zrobimy wkrótce, bramka i przycięcie 

odrostów - jeszcze nie skończyliśmy prac przy placu zabaw, więc zrobimy wkrótce, 

Radna Helena Rudzis – Gruchała -  teraz istnieje ryzyko, że przez brak tej bramki dziecko 

może wybiec na ulicę, powinniśmy patrzeć na bezpieczeństwo. 

Wójt – remont ul. Diamentowej, która jest najmłodszą naszą ulicą w Dygowie,  jest sporo 

jeszcze innych dróg w Gminie, do remontu , potrzeb jest dużo, musimy myśleć o 

pozyskiwanie środków zewnętrznych. Będę chciał zaproponować pewne projekty, ale 

wspólnie będziemy musieli zdecydować co w jakiej kolejności będzie realizowane, tak aby 

nie robić projektów, które nie będą realizowane.                                              



 – Piotrowice – świetlica  - prace rozpoczęte przy świetlicy pokazały, że konieczne jest 

wykonanie dodatkowych robót o których nie wiedzieliśmy wcześniej, pewne prace musiały 

zostać wstrzymane, żebyśmy mogli wszystko zrobić w odpowiedniej kolejności, teraz 

dogadujemy się z wykonawcą co do zakresu prac dodatkowych i środków na ten zakres, 

trudno było to przewidzieć na etapie projektowania.                                                                         

Co do drogi to wszystko będzie zgodnie z planem, proszę nie brać dosłownie tego co mówią, 

robotnicy, którzy tam pracują. 

Ad. 6. Wolne wnioski. 

P. Przewodniczący – zapoznał wszystkich z wnioskiem Pana Artura Wasiewskiego dot. 

kontroli przez Komisję Rewizyjną przeprowadzonej w Szkole w Dygowie inwentaryzacji. 

(stanowi zał. do protokołu). Wykonanie takiej kontroli przez Komisję Rewizyjną wymaga 

zgody całej Rady. 

Radna Ewa Madej – zgodnie ze statutem taką kontrolę może również przeprowadzić 

komisja społeczna. 

P. Przewodniczący – kontrole to głównie zadanie Komisji Rewizyjnej  

Wójt – nikogo nie lekceważyłem w sprawie odpowiedzi na interpelację dotyczącej 

Inwentaryzacji, nie ma obowiązku udzielania pisemnej odpowiedzi, nie uważam że nie 

udzieliłem odpowiedzi na interpelacje, ponieważ zrobiłem to w formie ustnej. Udzieliłem tej 

odpowiedzi już za pierwszym razem. Powtórzę to raz jeszcze, inwentaryzacja została 

zakończona, były pewne nieprawidłowości, brakowało kilku protokołów likwidacyjnych z 

dawnych lat, ale zostały złożone stosowne wyjaśnienia, są protokoły  z inwentaryzacji 

wszystko można skontrolować nie mam nic przeciwko kontroli. Kontrolujcie Państwo jak 

najwięcej i co tylko chcecie, ale nie zgodzę się z tym, że nie udzieliłem odpowiedzi na 

interpelacje, albo że kogoś lekceważę. Odpowiedź, którą udzieliłem na sesji w maju była 

wystarczająca w moim przekonaniu. Nie  stwierdziłem, że nieprawidłowości były tak duże 

aby informować organy ścigania. 

Radna Helena Rudzis – Gruchała – odczuwam zaniepokojenie jaki jest nadzór nad 

majątkiem powierzonym szkołom? Jak są przeprowadzane inwentaryzacje, czy są 

dochowywane terminy? W jaki sposób był weryfikowany stan majątku z lat poprzednich 

skoro brakuje protokołów? Jest wiele pytań na które należy odpowiedzieć. Nie wolno 

lekceważyć takich sygnałów. Należy dokonać głębszej analizy procedur postępowania. 

P. Przewodniczący – jeśli komisja Rewizyjna zbada ten temat to wówczas się nim zajmiemy 

i będziemy wtedy dyskutowali, podstawą do tego są wyniki kontroli komisji. 

Radny Artur Wasiewski – nie zgodzę się z Panem Wójtem, że udzielił Pan odpowiedzi na 

interpelację, ponieważ zaznaczyłem że chciałbym uzyskać w formie pisemnej taką 

odpowiedź. Dlatego poprosiłem o zbadanie sprawy przez Komisję Rewizyjną. Jeśli są jakieś 

sprzęty sprzedawane na złom to powinien być przychód, na co został wydany itp. 

 

 



P. Przewodniczący – nasz statut nie określa w jaki sposób powinny być udzielone 

odpowiedzi na interpelacje. Wybór sposobu udzielenia odpowiedzi należy do udzielającego 

odpowiedź. Oczywiście radny ma prawo prosić o odpowiedź pisemną, ale nie ma obowiązku 

aby udzielający odpowiedź zrobił to w formie pisemnej. To czy odpowiedź jest 

satysfakcjonująca to już inna sprawa. 

Głosowanie nad wnioskiem radnego Artura Wasiewskiego w sprawie zbadania sprawy przez 

Komisję Rewizyjną: 

za – 9                                                                                                                                         

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 4 

Komisja zbada sprawę. 

P. Przewodniczący – każdy radny zobowiązuje się do pewnych rzeczy. Apeluję bo tylko tyle 

mogę, aby w sytuacji gdy nie możemy się pojawić na komisji zgłaszać takie sprawy, do mnie 

lub do przewodniczącego komisji to ułatwi nam pracę. 

Radny Artur Wasiewski – każdy z nas powinien poinformować telefonicznie o swojej 

nieobecności. 

Sołtys Skoczewa – zapytał czy może powołać jakąś osobę do opieki nad boiskami, po to aby 

ktoś o to dbał, w okresie letnim jest za dużo pracy dla naszych pracowników, a ktoś taki by 

się przydał. 

Wójt – myślałem już nad tym i myślę że to pomysł do którego wrócimy wkrótce, pomyślimy 

o tym aby takie osoby były tym bardziej, że dojdą nam kolejne boiska. 

Radny Józef Rozwód –  potrzebna jest konserwacja drzewa na placu zabaw w Bardach, 

elementy drewniane placu nie były konserwowane od momentu powstania placu. 

Wójt – tym tematem się również zajmiemy w najbliższym czasie. 

Sołtys Piotrowic – podziękował Pani Kierownik GOPSu za pomoc przy organizacji Dnia 

Dziecka w Piotrowicach, czy wiadomo już co z opłatami za śmieci. 

Wójt – wkrótce wszyscy, którzy złożyli do nas deklaracje dostaną niezbędne informacje na 

temat śmieci. 

Sołtys Gasiński – złożył życzenia w imieniu Burmistrza zaprzyjaźnionej gminy z Niemiec. 

P. Przewodniczący – zaprosił wszystkich na Biesiadę Łososiową. 

Wójt – zaprosił na koncert chóru Polonijnego.   

Na tym porządek obrad XXIX Sesji Rady Gminy został wyczerpany i 

Przewodniczący Rady Gminy o godz. 15:40 zakończył jej obrady.  

Protokołował 


